

价值工程

2015年11月下旬刊 (总第401期 / 第34卷)
1982年创刊 2015年11月28日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

名誉总编：郜明信

总 编：高志彪

总 编 室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbj@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红 杨丽

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

广告经营许可证：(石市)1301024D00032

印 刷：廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄市槐安西路 88 号卓达

物业楼 A501 室

邮 编：050091

国内定价：30.00 元人民币

海外定价：30.00 美元

目 录

* 价值管理 *

- 基于模糊评价的会计应用型人才综合素质评价研究 谭旭红 等(1)
丝绸之路经济带酒泉区域文化产业创新与发展机制问题研究 张英华(3)
期权博弈论与土地开发决策模型 李莹 等(7)
基于 SWOT 的产业化住宅和传统住宅成本对比分析 李奇会 等(9)
电力工程项目中风险管理初探 王亚兵 等(12)
神东煤炭集团中层领导干部胜任力素质模型构建 吴玉桐 等(14)
煤矿生产监测管理系统信息化 付彦龙(18)
基于稳定标准选取的地方财政收入预测模型研究 邓华丽 等(21)
企业经营计划管理指标体系优化研究 魏建(25)
谷歌公司创新驱动的离散型业务布局策略及启示 袁圣韵乐 等(28)
顺德第三次全国经济普查基本单位变动分析 李明(31)
基于工程造价实证分析谈工程建设碳排放管理 马维尼(35)
云南省对外贸易与经济增长实证分析 颜亚如(37)
运用博弈论分析高考体制下素质教育的可行性 张镇江(39)
营销策划浅析与探讨 张连瑞(41)
供电营业网点建设现状分析及建议 杜雅飞(43)
我国新型研发机构发展现状研究 高冉晖 等(45)
城市流动儿童教育公平问题中的政府责任 李倩楠(48)
财政政策、货币政策和产业政策对宏观经济作用的实证分析 熊彬 等(50)
海外电力工程项目投资如何规避汇率风险 辛将(52)
论人力资源经济管理工具在事业单位中的应用 杨铮(55)
大学英语教师职业自我概念与职业倦怠的关系研究 吴利波(57)
基于演化博弈论的高职院校与企业合作形成机制研究 谌小平 等(60)
四川李庄“何老幺花生”的营销分析及改进策略 陈云岗 等(63)
水利水电工程混凝土材料成本优化分析 储正刚(66)
新经济危机下煤炭企业成本管控思路探析 魏寅(68)

* 价值链·供应链 *

- 新形势下汽车电商模式探析 张燕(70)
基于 NFC 技术的校园一卡通系统的手机 APP 设计与应用 冯乐(72)
BIM 协同设计在设计准备阶段的应用研究 徐伟 等(74)
基于 OBE 的工程人才培养拉动式供应链模型 吴小东 等(77)
基于随机 Petri 网的伤员后送流程仿真分析 蒋娟(79)
基于 GPS、平板电脑的土地巡查系统设计与实现 时盛春 等(82)

* 功能载体创新 *

- 大型电厂锅炉顶梁吊装的优化方案 薛向峰(84)
地质勘察工作中的水文地质相关问题浅析 朱森(87)
测量煤层瓦斯含量粉碎煤样的方法优化 司政有 等(90)
放顶煤工作面初采直接过断层的技术研究 罗鹏 等(92)
变电设备雨闪事故防范措施探讨 赵晨光(94)
用水泥挤密桩加固提速铁路基施工技术 高新(96)
复杂螺纹轴套的数控加工工艺分析 王卫芳(99)
电厂给煤机控制转入 DCS 系统控制 田宇(101)
工程机械冷却系统研究 张连永(103)
小型汽油机点火系统的研究 王益 等(105)
解吸附时间对聚乳酸共混体系泡孔形貌的影响 王雷(107)

沥青摊铺机找平系统研究	郭光生(109)
注水试验与压水试验在工程应用中的分析比较	乔欣欣(111)
内河双燃料动力货船储气罐支撑结构强度分析	吴孟君等(114)
再生粗骨料生产工艺基本研究	张晓华等(117)
复杂地层下定向钻穿越技术的探讨	罗芳等(120)
模糊自适应 PID 控制在舰船摇摆台中的应用研究	张晶等(123)
电子信息系统弱电机房接地问题探讨	姚小春(126)
液压挖掘机动臂的有限元分析	潘洁等(128)
基于快速标量传递算法的频散曲线正演模拟	张晓阳等(130)
预应力锚索抗滑桩—格构梁复合结构加固边坡稳定性研究	赵志强等(133)
浅谈橡胶高弹性联轴器选用、计算	赵之铁等(136)
白光 LED 无线光通信系统设计	白海峰等(138)
毛细管电泳技术在检测分析中的应用	关凤华(140)
深圳地铁 7 号线结构防水设计与施工研究	李富国等(142)
综放工作面过大陷落柱技术与实践	范运林等(145)
关于提高《弹丸飞行初速测试实验》课程实施可靠性的探讨	邓士杰等(199)
基于互联网背景下高职学生旅游心理和消费行为探析	林杜鹃(202)
数字图像处理实验教学改革研究	杜云明等(204)
管理类运筹学教学改革探索	张在旭等(206)
基于小麦酯酶的有机磷农药残留快速检测研究	魏进等(208)
浅谈材料力学中内力图的规律画法	于彩敏(210)
膜浓缩—酸化法联合工艺处理黄金生产企业含氰废水的研究	赵少康等(212)
高校毕业生就业问题及其对策探析	刘姗(214)
13 合同范本下传染性疾病引起的索赔问题研究	张凯红等(216)
任务工单式考核法在基础护理技术实训课中的应用及效果分析	徐志钦等(219)
基于 SWOT 分析的西财行知学院文化素质教育与专业教育相互融合的方法探索	刘笑笑等(221)

* 价值应用 *

基于 CAXA 教学改革的探讨研究	陈信(148)
金银花在巨鹿县园林绿化中的应用研究	刘利稳(151)
基于改进 SKIP 算法的 HL7 消息校验方法	徐浩诚等(153)
基于数据库的陕西交通职业技术学院科研论文统计分析	石岚等(158)
开创工作新局面的探索——交互平台	王洪涛等(160)
基于岗位工作流程导向的医学影像设备学课程开发	濮宏积(164)
市场调查与预测教学改革浅谈	王召宝(166)
产学共建教学实践基地的困境与出路	贾焱(169)
稀土铕配合物减反射层对提高太阳能电池效率的研究进展	赵峰等(171)
基于用户研究的新能源汽车设计	张月玥等(173)
《基础工程》课程考试方法改革探索与实践	张吾渝等(175)
湖南香花岭矿田斑岩型锡矿的蚀变矿化特征研究	徐耀鉴等(177)
具有地方特色的应用型本科院校英语专业课程设置的思考与研究	袁子越等(180)
Origin 软件在光电效应实验数据处理中的应用	霍连利(182)
三维 GIS 在城市小区规划设计中的应用研究	许冰(183)
南北地震带短水准异常分析与汶川地震	刘立炜等(187)
趋势分析法在重力异常提取中的应用	李玉皎(190)
量子信息学对信息安全的影响浅析	周旭峰(192)
浅谈高校计算机机房的管理及网络安全问题	吴延程等(195)
《建筑构造与算量》课程教学改革与实践	王娟等(197)

* 工业工程 *

基于 AHP-TOPSIS 的评判模型在设计单位选评中的应用	方承武等(223)
--------------------------------	-----------

* 质量工程 *

轨道交通暗挖隧道施工质量控制及预防处理措施	刘松阳(226)
-----------------------	----------

* 综合 *

两线制涡街流量变送器的设计与改进	秦萍(229)
跨文化视域之中德 SGAVE 项目教学探究	马才伏(231)
感戴与内化问题及学业成绩的关系	魏昶等(233)
校企合作模式下高职机电类专业实践教学体系的研究与实践	郎晓杰(234)
供销系统职业院校办学特色的内涵研究	刘仁有(236)
黑龙江省新型城镇化低碳发展现状分析	孙菲等(238)
双语教学在农业机械人才培养方面的探讨	张开飞等(240)
基于 ISO9000 质量管理体系特征持续改进教学质量	高云胜等(242)
新形势下优质生源的多元拓展路径探析	王江曼(244)
工学结合人才培育视野下校企文化融合的探索	李辉智等(246)
沈阳市新型城镇化发展路径研究	谭许伟等(248)
机械类本科专业中外合作办学模式研究	时维元等(253)
加快河北省产业技术创新战略联盟发展的对策建议	谭鑫等(256)
内涵界定 问题透视 路径建构:中国气象部门廉政文化建设研究	袁敏等(258)

《价值工程》杂志

价值工程涉及技术、经济、管理等多学科,是多学科紧密结合、实施创新与优化的一门现代管理技术,而且还是一种重要的管理理念。价值工程的价值导向原则和创新本质、以及它的多学科化特性,将对科研创新、管理创新、产品创新、技术创新、组织创新产生重大影响和积极的促进作用。

《价值工程》创刊于 1982 年,是经国家新闻出版总署批准公开发行的经济综合性专业学术期刊,具有国际国内双刊号(国际刊号:ISSN 1006-4311 国内刊号:CN 13-1085/N),邮发代号:18-2。主管单位:河北省科学技术协会,主办单位:河北省技术经济管理现代化研究会。

《价值工程》是中国商界文联会刊、中国技术经济研究会价值工程专业委员会、中国高等教育学会价值工程分会会刊、中国价值工程学会会刊。《价值工程》是中国核心期刊(遴选)数据库收入期刊、中国期刊网、中国学术期刊(光盘版)全文收入期刊,中国学术期刊综合评价数据库来源期刊、万方数据——数字化期刊群入网期刊、中文科技期刊数据库收入期刊。

* 栏目开设:

重点推荐、价值管理、价值链·供应链、功能载体创新、价值应用、工业工程、质量工程、综合等。

Value Engineering
(VE)
Fortnightly Issue
Started in 1982
Vol.34 11.c
(Sum No.401)
Published in Nov. 28, 2015

Inscribed: Yuan Baohua
Honorary Editor-in-Chief: Gao Mingxin
Executive Editor-in-chief: Gao Zhibiao
Manager: Hebei Association for Science and Technology
Sponser: Hebei Institute of Technology Economy and Modern Management
Chief Edior's Department: Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher: Magazine Publishing House of VE
Address: Room A501, Zhuoda Property House, No.88 Huai'an Road
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezzsbjb@163.com
Ads.Registration: 1301024D00032

Printed by: Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions: Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: \$ 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Research of Accounting Applied Talents' Comprehensive Quality Evaluation Based on Fuzzy Evaluation TAN Xu-hong, et al.
3 On the Problems of Regional Culture Industry Innovation and Development Mechanism of Jiuquan in the Silk Road Economic Zone ZHANG Ying-hua
7 The Option Game Theory and the Land Development Decision-making Model LI Ying, et al.
9 Analysis of the Costs Comparison between Industrial Housing and Traditional Housing Based on SWOT LI Qi-hui, et al.
12 Analysis on the Risk Management of Electric Power Engineering Project WANG Ya-bing, et al.
14 Construction of the Competency Quality Model of Middle-level Cadres in Shendong Coal Group WU Yu-tong, et al.
18 Informatization of Monitoring Management System of Coal Mine Production FU Yan-long
21 Study on the Local Fiscal Revenue Forecast Model Selected by Stability Standard DENG Hua-li, et al.
25 Optimization Research on the Operation Plan Management Index System of the Enterprise WEI Jian
28 Discrete Business Layout Strategy Driven by Innovation in Google and Its Enlightenments YUAN Sheng-yun-le, et al.
31 Analysis of Basic Unit Changes in Shunde in the Third National Economic Survey LI Ming
35 Discussion of Carbon Emission Management in the Engineering Construction Based on the Project Cost Empirical Analysis MA Wei-ni
37 Empirical Analysis on the Foreign Trade and Economic Growth in Yunnan Province YAN Ya-ru
39 Feasibility Analysis of Quality Education under College Entrance Examination System by Game Theory ZHANG Zhen-jiang
41 Analysis and Discussion on Marketing Planning ZHANG Lian-rui
43 Analysis on the Current Situation of Power Supply Outlets Construction and Its Suggestions DU Ya-fei
45 Study of the Development of the New R & D Institutions GAO Ran-hui, et al.
48 Government Responsibility in the Education Equity Problems of Urban Migrant Children LI Qian-nan
50 Empirical Analysis of the Effect on Macroeconomic Caused by Fiscal Policy, Monetary Policy and Industrial Policy XIONG Bin, et al.
52 How Do the Electric Power Overseas Engineering Project Avoid Foreign Exchange Risk XIN Jiang
55 Application of Economic Management Tools of Human Resources in Public Institution YANG Zheng
57 The Correlative Study between College English Teachers' Professional Self Concept and Job Burnout WU Li-bo
60 Research on the Formation Mechanism for Cooperation between Higher Vocational Colleges and Enterprises Based on Evolutionary Game Theory CHEN Xiao-ping, et al.
63 Marketing Analysis and Improvement Strategies of "Helaoya Peanut" in Lizhuang, Sichuan CHEN Yun-gang, et al.
66 Analysis on Cost Optimization of Concrete Material in Water Conservancy and Hydropower Engineering CHU Zheng-gang
68 Analysis on the Cost Control Ideas of Coal Enterprises under the New Economic Crisis WEI Yin

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 70 Analysis on the Automotive Electronic Commerce Model in the New Situation ZHANG Yan
72 Design and Application of the Phone APP of Campus Smart Card System Based on NFC Technology FENG Le
74 Applied Research on BIM-Based Cooperative Design in Project Design Stage XU Wei,*et al.*
77 Models of Pulled Supply Chain of Engineering Talents Training Based on OBE WU Xiao-dong,*et al.*
79 Simulation Analysis on the Casualty Evacuation Process Based on Stochastic Petri Net JIANG Juan
82 Design and Implementation of Land Patrol System Based on GPS and Tablet PC SHI Sheng-chun,*et al.*

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 84 Lifting Optimization Solution of Large-scale Electric Power Plant Boiler Top Beam XUE Xiang-feng
87 Analysis on the Related Problems of Hydrogeology in Geological Survey ZHU Sen
90 Optimization of the Method of Crushing Coal Sample for Measuring Coal Seam Gas Content SI Zheng-you,*et al.*
92 Technology of Caving Face Initial Mining Directly over the Fault LUO Peng,*et al.*
94 Discussion on Rain Lightning Accident Prevention Measures of Substation Equipment ZHAO Chen-guang
96 Construction Technology of Strengthening Upgrading-speeding Railway Embankment by Cement Compacted Piles GAO Xin
99 NC Machining Process Analysis of Complex Thread Shaft Sleeve WANG Wei-fang
101 Transferring Power Plant Coal Feeder Control into DCS Control System TIAN Yu
103 On the Cooling System of Engineering Machinery ZHANG Lian-yong
105 Research on Ignition System of Small Gasoline Engine WANG Yi,*et al.*
107 Effect of Desorption Time on Polylactic Acid Blending Cell Morphology WANG Lei
109 On the Asphalt Paver Leveling System GUO Guang-sheng
111 Analysis and Comparison of Water Injection Test and Water Pressure Test in Engineering Applications QIAO Xin-xin
114 Strength Analysis of Gas Storage Tank Supporting Structure of Inland Dual Fuel Power Ship WU Meng-jun,*et al.*
117 Study on Basic Production Technology of Recycled Coarse Aggregate ZHANG Xiao-hua,*et al.*
120 Discussion on Directional Drilling Crossing Technology under Complex Formation LUO Fang,*et al.*
123 Application of Fuzzy Adaptive PID Control in the Ship Rotate Table ZHANG Jing,*et al.*
126 Discussion on Grounding Problem of Electronic Information System Weak Current Engine Room YAO Xiao-chun
128 Finite Element Analysis of Hydraulic Excavator Swing Arm PAN Jie,*et al.*
130 Forward Modeling of Dispersion Curves Based on Fast Scalar Transfer Algorithm ZHANG Xiao-yang,*et al.*
133 Prestressed Anchor Slide-resistant Pile-Lattice Beam Composite Structure for Stability Reinforcement of Slope ZHAO Zhi-qiang,*et al.*
136 Selection and Calculation of Highly Flexible Rubber Couplings ZHAO Zhi-tie,*et al.*
138 On the White LED Wireless Communication System Design BAI Hai-feng,*et al.*
140 Application of Capillary Electrophoresis in Detection Analysis GUAN Feng-hua
142 Structure Waterproofing Design and Construction Study of Shenzhen Metro No.7 Line LI Fu-guo,*et al.*
145 Technology and Practice of Mechanized Caving Face Crossing Large Collapse Column FAN Yun-lin,*et al.*

VALUE APPLICATION

- 148 Research of Teaching Reform Based on CAXA CHEN Ji
151 On the Application of Honeysuckle in Landscaping in Julu County LIU Li-wen
153 HL7 Message Validation Algorithm Based on the Improved SKIP Algorithm XU Hao-cheng,*et al.*
158 Statistical Analysis of Papers Undersigned Shaanxi College of Communication Technology Based CNKI SHI Lan,*et al.*
160 Interactive Platform: an Exploration on Innovative Work Situation WANG Hong-tao,*et al.*
164 Medical Imaging Equipment Curriculum Development Based on Job and Workflow-oriented PU Hong-ji
166 Teaching Reform of Market Research and Forecasting WANG Zhao-bao
169 Predicament and Way of Building Teaching Practice Base with Industry-university Cooperation JIA Yan
171 The Progress in Improving the Solar Cell Performance of Anti-reflection Film Doped with Rare-earth Eu Complexes ZHAO Feng,*et al.*
173 The New Energy Automotive Design Based on User Research ZHANG Yue-yue,*et al.*
175 Exploration and Practice of the Reform of Examination Method of Foundation Works Course ZHANG Wu-yu,*et al.*

177 Study of the Alteration Mineralization Characteristics of Porphyry Tin Deposit in Xianghualing Ore Field of Hunan	XU Yao-jian, <i>et al.</i>
180 Research on the Set up of Undergraduate Curriculum for English Majors of Application-oriented Institutions with Local Characteristics	YUAN Zi-yue, <i>et al.</i>
182 Application of Origin Software in Photoelectric Effect Experiment Data Processing	HUO Lian-li
183 Research on the Application of 3D GIS in Urban Community Planning and Design	XU Bing
187 Analysis on Short-Line Leveling Anomaly of North-South Seismic Zone and Wenchuan Earthquake	LIU Li-wei, <i>et al.</i>
190 Application of Trend Analysis Method in Gravity Anomaly Extraction	LI Yu-jiao
192 The Influence of the Quantum Information Science on Information Security	ZHOU Xu-feng
195 On Computer Room Management and Network Security in Colleges and Universities	WU Yan-cheng, <i>et al.</i>
197 Teaching Reform and Practice of "Building Structure and Quantity Survey" Course	WANG Juan, <i>et al.</i>
199 The Discussion for Improving the Reliability of Muzzle Velocity Testing Course	DENG Shi-jie, <i>et al.</i>
202 Internet Influence of Tourism Psychology and Consumption Behaviour of Vocational Students	LIN Du-juan
204 Research on Digital Image Processing Course Experimental Teaching Reform	DU Yun-ming, <i>et al.</i>
206 Exploration on Reform of Operations Research Course in Management Major	ZHANG Zai-xu, <i>et al.</i>
208 Study of the Rapid Detection of Organophosphorus Pesticide Residues Based on Wheat Esterase	WEI Jin, <i>et al.</i>
210 Discussion on the Law of Internal Force Diagram in the Mechanics of Materials	YU Cai-min
212 Study on the Membrane Concentration-acidification Integrated Technique for Treating Cyanide-containing Wastewater of Gold Manufacture Enterprises	ZHAO Shao-kang, <i>et al.</i>
214 Problems and Strategies for College Graduates' Employment	LIU Shan
216 Study of the Claim Problem Caused by Infectious Disease Based on Model Contract 2013	ZHANG Kai-hong, <i>et al.</i>
219 Analysis on the Application and Effect of Task Order Assessment Method in Basic Nursing Technology Training Class	XU Zhi-qin, <i>et al.</i>
221 Exploration on the Integration Method of Cultural Quality Education and Professional Education in Xingzhi College of Xi'an University of Finance and Economics Based on SWOT Analysis	LIU Xiao-xiao, <i>et al.</i>

IE

223 The Evaluation Model Based on AHP-TOPSIS Applied to Select and Evaluate the Design Units	FANG Cheng-wu, <i>et al.</i>
--	------------------------------

QUALITY ENGINEERING

226 Rail Transit Bored Tunnel Construction Quality Control and Preventive Treatment Measures	LIU Song-yang
--	---------------

COMPREHENSION

229 Design and Improvement of the Two-wire Vortex Flow Transmitter	QIN Ping
231 Exploration of the SGAVE Project Teaching in Cross-cultural Horizon	MA Cai-fu
233 The Relationship between Gratitude/Internalizing Problem and Academic Achievement of the Middle School Students	WEI Chang, <i>et al.</i>
234 Research and Practice of the Practice Teaching System of Mechanical and Electrical Specialties in Higher Vocational Colleges in University-enterprise Cooperation Mode	LANG Xiao-jie
236 Study of the Connotation of the School-running Characteristics of Supply and Marketing Vocational Colleges	LIU Ren-you
238 Analysis on New-type Urbanization Low Carbon Development in Heilongjiang Province	SUN Fei, <i>et al.</i>
240 Discussion on Bilingual Teaching in Agricultural Machinery Talents Cultivation	ZHANG Kai-fei, <i>et al.</i>
242 On the Continuous Improvement of Teaching Quality Based on ISO9000 Quality Management System Characteristics	GAO Yun-sheng, <i>et al.</i>
244 Research on Multivariate Expansion of Excellent Student Enrollment under the New Situation	WANG Jiang-man
246 Exploration on the Integration of Campus and Enterprise Culture from the Perspective of Work-integrated Learning Personnel Training	LI Hui-zhi, <i>et al.</i>
248 Research on the Development Path of New-type Urbanization in Shenyang	TAN Xu-wei, <i>et al.</i>
253 Study of the Sino-foreign Cooperative Education Mode for Undergraduate Mechanical Program	SHI Wei-yuan, <i>et al.</i>
256 Countermeasures to Accelerate the Development of Industrial Technology Innovation Alliances	TAN Xin, <i>et al.</i>
258 Study of the Construction of In corrupt Government Culture in China's Meteorological Department	YUAN Min, <i>et al.</i>